
ZÁPISNICA ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA

OBCE TURANY NAD ONDAVOU

25.05.2022 o 16.00h v zasadačke OcÚ

PROGRAM

1/ Otvorenie zasadnutia

2/ Voľba zapisovateľa zápisníc /podľa potreby aj overovateľov zápisnice/

3/ Kontrola plnenia uznesenia

4/ Činnosť OcÚ

5/ Deň matiek a otcov – zhodnotenie akcie

6/ Pripravované akcie a projekty (revitalizácia obecného parku a obnova

parkoviska, plánované letné výlety, športové hry spojené s dňom detí)

7/ Rôzne

8/ Záver

Prítomní:

Podľa prezenčnej listiny podpísaní - starosta obce, poslanci OZ, hlavný kontrolór obce Ing. Ján Polák,

K bodu č. 1 - Otvorenie

Zasadnutie OZ otvoril a prítomných privítal starosta obce Mgr. Ján Jakubov

a oboznámil prítomných s programom dnešného zasadnutia, ktorý bol

poslancom zaslaný prostredníctvom pozvánky pred zasadnutím OZ. Počet

prítomných poslancov: 5. Starosta zároveň skonštatoval, že zasadnutie

Obecného zastupiteľstva obce Turany nad Ondavou je uznášaniaschopné.

Ľubomír Jurečko

Viera Pundžáková - e-mailovou komunikáciou zo dňa 20.05.2022 podali návrh na zmenu

programu – doplnenie ako bod č. 7 – Prerokovanie ponuky na vývoz

komunálneho odpadu od inej spoločnosti. Ďalej žiadali o predloženie

písomného zoznamu finančných výdavkov obce Turany nad Ondavou

od 1.1.2022 do 24.5.2022 a zároveň zoznam výdavkov na kultúrno

spoločenské podujatie - Deň matiek a otcov, aby mali tento zoznam

k dispozícii pred schôdzou dnešného zastupiteľstva.



Mgr. Ján Jakubov - Sa vyjadril k druhej časti bodu (výdavky), že v mesiaci júl sa bude

prehodnocovať hospodárenie obce za prvý polrok tohto roku a ak poslanci

chcú, nech si túto časť doplnia do programu, aby mu to mohlo byť dané do

úloh.

Hlasovanie o obsahu programu a doplnení ďalšieho bodu programu dnešného zasadnutia OZ:

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 Jednohlasne schválené

Program dnešného zasadnutia aj s doplnením navrhnutého bodu bol jednohlasne schválený všetkými

prítomnými poslancami.

K bodu č. 2 - Voľba zapisovateľa zápisníc /podľa potreby aj overovateľov

zápisnice/

Mgr. Ján Jakubov - oznamuje, že zamestnankyňa Obecného úradu Mgr. Vladimíra Galadíková,

ktorá doteraz vykonávala zapisnicu sa funkcie zapisovateľky vzdala. Preto je

povinnosťou poslancov zvoliť si nového zapisovateľa zo svojich radov.

Ľubomír Jurečko - sa vyjadri, aby sme sa inšpirovali niektorými obcami, v ktorých je

vykonávanie funkcie zapisovateľa finančne ohodnotené a týmto by sme mohli

motivovať Mgr. Vladimíru Galadíkovú, pretože je to práca naviac a pri

vyhotovení zápisnice strávi niekoľko hodín.

Poslanci OZ - po prehodnotení za zapisovateľa zapisnice dnešného zasadnutia určili Ing.

Petra Rybára.

Hlasovanie o dočasnom zapisovateľovi k zasadnutiu OZ ku dňu  25.5.2022:

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 Jednohlasne schválené

Zapisovateľ dnešného zasadnuti bol jednohlasne schválený všetkými prítomnými poslancami.



K bodu č. 3 - Kontrola plnenia uznesenia

Mgr. Ján Jakubov - zhodnotil celkovú činnosť OcÚ od predchádzajúceho zasadnutia OZ

nasledovne:

1. Vyžiadať a preveriť existenciu inventúrneho zoznamu obecného majetku od

účtovníčky, vyhľadať inventúrne zoznamy v dostupnej obecnej evidencii a

vykonať inventarizáciu obecného majetku. Termín:31.3.2022

Táto úloha nie je splnená a trvá ďalej

2. Znovu rokovať ohľadom zníženia ceny projektových prác na vybudovanie

chodníka pozdĺž cesty I.triedy. Termín: 31.3.2022

Táto úloha je splnená

3. Doplniť body verejného osvetlenia na uliciach, kde je to potrebné do

hodnoty 1 000,- Eur. Termín: podľa možnosti dodávateľa do 31.3.2022

Táto úloha je splnená

4. Zaslať list – žiadosť o vypracovanie projektovej dokumentácie na

vybudovanie chodníka pri ceste I. tried. Termín: 31.3.2022

Táto úloha je splnená

5. Zaslať písomnú výzvu, reklamáciu p. Halachanovi na odstránenie

nedostatkov a dokončenie prác. Termín: 31.1.2022

Táto úloha nie je splnená a trvá ďalej

Poslanci OZ - opäť toto uznesenie ukladajú do úloh pánovi starostovi do nasledujúceho

zastupiteľstva

Mgr. Ján Jakubov 6. Zaslanie výzvy firmám na zaplatenie dlžnej čiastky z vyrubenej dane z

nehnuteľností. Termín: 31.12.2021

Táto úloha je splnená.

7. Vyplatiť jednorazovú odmenu pre hlavného kontrolóra vo výške 300 Eur v

januárovom výplatnom termíne. Termín: 15.1.2022

Táto úloha je splnená



K bodu č. 4 - Činnosť OcÚ

Mgr. Ján Jakubov - oznamuje poslancom čo sa urobilo v obci za posledné obdobie:

1. upravila sa kuchynka pri kancelárii - nová kuchynská linka

2. rekonštrukcia vestibulu - podlaha, steny, dvere

3. odkvapový systém na streche nad schodmi pri vstupe OÚ

4. vyvýšený záhon v škôlke

5. bežné veci, ktoré je potrebné robiť v obci ako je napr. údržba strojov a

kosenie

6. opätovne zaslaná žiadosť na dotáciu na vojenský cintorín a údržbu

vojenského cintorína

- oznamil poslancom o začatí rekonštrukcie parku pred obecným úradom

Viera Pundžáková - sa chcela informovať, či vyššie spomenuté veci boli a či budú financované z

nejakého projektu alebo z obecných peňazí. Taktiež sa opýtala ako finančne

stojí na tom obec.

Mgr. Ján Jakubov - odpovedal, že to bolo a všetko bude financované z vlastných zdrojov.

Ľubomír Jurečko - pýtal sa na ceny rekonštrukcie parku a chcel vedieť dôvody, prečo sa pán

starosta neporadil s poslancami a prečo rekonštrukciu obecné zastupiteľstvo

neschvaľovalo.

- taktiež podotkol spolu s pani poslankyňou Vierou Pundžákovou, aby sa

myslelo aj na to, aká je momentálna situácia a aby obec mala dostatok

finančných prostriedkov na chod obce ako je napr. platba energií.

Mgr. Ján Jakubov - odpovedal , že sa tak rozhodol a nemysli si o svojom rozhodnutí, že je zle.

- nemôže povedať ceny, pretože nevie koľko to bude stáť a taktiež nevie ako

pôjdu ceny hore. Vysvetlil, že to bude oveľa lacnejšie ak sa to bude robiť

svojpomocne ako cez projekt.

- opýtal sa Ing. Jána Poláka či sa môžu na to použiť peniaze z rezervného

fondu



Ing. Ján Polák - uviedol dôvody, prečo je pre obec výhodnejšie, aby boli čerpané finančné

prostriedky z rezervného fondu.

K bodu č. 5 - Deň matiek a otcov – zhodnotenie akcie

Mgr. Ján Jakubov - vyjadril sa k návrhu Ľubomíra Jurečka a Viery Pundžákovej, že nemá ešte

všetky faktúry a z tohto dôvodu nevie povedať presnú celkovú sumu

výdavkov, ktoré boli vynaložené na uvedené kultúrno spoločenské podujatie.

Dodal, že väčšina  výdavkov bola hradená  zo  sponzorských financií.

Ing. Ján Polák - dodal k tomu, že sa bude predkladať správa o plnení hospodárenia obce k

30.6. a tam budú uvedené všetky finančné položky..

Ľubomír Jurečko - chcel iba, aby orientačne starosta povedal koľko zhruba stála akcia a nie

presne sumy..

Mgr. Ján Jakubov -  odpovedal, že akcia stála zhruba do 2000 eur

- pre veľkú účasť a dobré ohlasy zhodnotil podujatie ako veľmi úspešné a

poďakoval všetkým poslancom, ktorí sa podieľali na príprave.

K bodu č. 6 - Pripravované akcie a projekty (revitalizácia obecného parku

a obnova parkoviska, plánované letné výlety, športové hry spojené s dňom

detí)

Mgr. Ján Jakubov - informoval o pripravovaných akciách:

Letné športové hry: termín 20.08.2022,

Zájazd - Košice, sv. omša a exkurzia v katedrále, prehliadka mesta a ZOO:

august

Zájazd - kupalisko Maďarsko: termín prvý júlový týždeň

Plavba loďou po Domaši: letné prázdniny

-  požiadal poslancov o pripomienky k predloženým veciam.

Viera Pundžáková - navrhla, aby výlety boli prioritne pre občanov obce



Poslanci - prehodnotili finančnú náročnosť výletov a okrem plavby loďou po Domaši

odsúhlasili akcie.

- ukladajú uznesenie do úloh starostovi

K bodu č. 7 - Rôzne

Ľubomír Jurečko - Zisťoval u firiem, ktoré vyvážajú odpad, aké sú ponuky na vývoz

komunálneho odpadu. Získal ponuku od firmy z Košíc, ktorá vyváža

komunálny odpad a ku ktorej prestúpili aj iné obce.

KOSIT: za jednu 120 l nádobu, 18x vývoz za 12 mesiacov: 21,60 eur

Služba - Mestský podnik Stropkov: za jednu 120 l nádobu, 18x vývoz za 12

mesiacov: 45 eur

- V súčasnosti platíme v službe Mestský podnik polročné: 1 900 eur a ročne: 3

800 eur. U firmy KOSIT  by to bola polovica.

- Podľa zákona o odpadoch za odpad musí platiť ten, kto ho vyprodukuje.

Takže obec nemôže donekonečna dotovať vývoz odpadu občanom. Táto

zvýšená cena sa bude musieť premietnuť do cien za vývoz odpadu pre

občanov a to minimálne od budúceho roka. Preto si pán Jurečko myslí, že to

nebolo správne rozhodnutie zo strany nášho starostu.

- taktiež sa informoval sa u spomínaných konkurenčných firiem, ktoré

vyvážajú odpad, či robili ponuky aj pre našu obec. Tvrdili, že kontaktovali

pána starostu a ponúkali mu lacnejší vývoz odpadu. No, on to odmietol s tým,

že on zostane radšej vo firme Služba- Mestský podnik Stropkov z dôvodu,

aby, ako sa vyjadril aj na minulej schôdzi, peniaze ostali v našom regióne.

Podľa môjho názoru občanom je jedno, kde pôjdu peniaze. Dôležité je, aby sa

nezvyšovali poplatky za vývoz komunálneho odpadu. Keď sa zase budú

musieť zvyšovať poplatky za vývoz odpadu, bude to už pre občanov

neúnosné.

- Poslanec Ľubomír Jurečko sa opýtal pána starostu, či je pravda tak ako to

tvrdil na minulej schôdzi, že podpísal zmluvu so službou Mestský podnik na

štyri roky.

Mgr. Ján Jakubov - odpovedal, že nevie pretože  momentálne nemá pripravenú zmluvu



- vysvetlil, že Služba - Mestský podnik Stropkov, z dôvodu opravy a

rozširovaniu skládky zvýšila poplatky, pretože odpad teraz vozia do

vzdialenejšej skládky a na budúci rok by sa mala tá cena upraviť.

- stále si stoji za svojím názorom aby naše peniaze ostali v našom okrese. Na

schôdzi starostov so Službou - Mestský podnik Stropkov sa dohodli, že

podržia podnik aj s tým, že na určité obdobie budú obce platiť viac za vývoz

komunálneho odpadu.

- nechcel byť jediný zo starostov, ktorý vypovie zmluvu.

- dodal, že je to otázne či nová ponuka je najvýhodnejšia

Viera Pundžáková - podotkla, že starosta ako štatutár obce by mal mať záujem, aby to pre

občana bolo dobré.

Ľubomír Jurečko - sa vyjadril, že on šiel za poslanca, aby robil v prospech obce a občanov obce.

Nie v prospech služby, ktorá ponúka o 50% drahšie služby ako konkurencia.

Pre neho je dôležité aby občania platili za vývoz komunálneho odpadu 12 eur

ročne tak ako doteraz a nie 25 eur. A keď niekto chce sponzorovať Službu

Mestský podnik, tak nech si to robí z vlastných peňazí a nie z vrecák občanov.

Ing. Ján Polák - sa informoval u Ľubomíra Jurečka na podmienky a dodal, že to není zlý

nápad prejsť do inej firmy, ale podotkol aby sa dodržiavali podmienky.

Poslanci - ukladajú uznesenie do úloh starostovi

Mgr. Ján Jakubov - oznámil poslancom, že miestny poľovnícky zväz by chcel v KD Turany nad

Ondavou zorganizovať ples

Mgr. Ján Jakubov -vysvetlil, že budova je chladiaci box na zver. Poľovníci si so súhlasom obce

dočasne box osadili.

Ľubomír Jurečko - sa na základe otázok od občanov chcel informovať čo je s havarovaným

obecným autom a či je skutočne pol roka v servise

Mgr. Ján Jakubov - vysvetlil, že je v servise v Humennom a mechanici zistili nejaké závady na

prevodovke

- naposledy so servisom komunikoval pred mesiacom.



Ľubomír Jurečko - sa chcel informovať o funkčnom období pána kontrolóra Ing. Poláka

Ing. Ján Polák - funkčné obdobie je predlžené z dôvodu výnimky pre trvanie mimoriadnej

situácie

Poslanci - ukladajú uznesenie do úloh starostovi

K bodu č. 8 – Záver

Ľubomír Jurečko - poslanec predniesol svoj posledný príhovor. Pán poslanec Jurečko si prial

doslovnú citáciu jeho príhovoru, ktorá znie nasledovne:

“ Ako som povedal na minulej schôdzi môj pohár trpezlivosti pretiekol. Mrzí

ma hlavne to a hanbím sa za to, čo sa stalo s tou dotáciou 5000 eur na

chodník na cintorín. Smejú sa z nás v iných obciach, že Turany nie sú schopné

využiť dotáciu 5000e na chodník. Iné obce sa o to snažia, keby ju dostali,

určite by ju využili. Za pol roka sme nedokázali tento chodník zrealizovať a

museli sme v decembri vrátiť peniaze. Ale sú tu aj iné veci. Snažil som sa

starostu prijat aby dodržiaval zákony, termíny, plnil uznesenia ale nepodarilo

sa.

Čo sa týka tých termínov. Na poslednej schôdzi bolo dohodnuté. že schôdza

bude do konca marca a schôdza je teraz koncom mája. Zase ignorácia dohody

na zastupiteľstve zo strany starostu.

Veľmi sa mi nepáči, že sa veci vždy schvaľujú potom keď starosta niečo

rozhodne, začne to realizovať a až potom to oznámi zastupiteľstvu. Má to byť

opačne, najprv starosta navrhne zastupiteľstvu, čo chce robiť zastupiteľstvo

schváli a potom sa to môže realizovať. Tak aj teraz sa rozhodol. Začni niečo

robiť bez toho aby informoval zastupiteľstvo ale takto zastupiteľstvách

nefunguje nikde. Najprv sa niečo navrhne zastupiteľstvu na schválenie

a potom sa to môže začať robiť, a nie naopak. Zastupiteľstvo má väčšiu

rozhodovaciu právomoc ako starosta.

Ďalšia kauza je kúpa kamerového systému. Zastupiteľstvo na schôdzi schválilo

kúpu fotopasce k Domu smútku, ale starosta to rozhodnutie nerešpektoval a

kúpil kamerový systém za 1800 eur a pritom už sme v minulosti na schôdzi

schválili, že pri kúpe tovarov a služieb v hodnote nad 1000 eur je potrebné

vybrať z viacerých ponúk a nie zadať objednávku priamo firme, ktorú si

starosta vybral.



Na záver by som povedal len toľko, že som sa snažil spolupracovať, ale nedá

sa spolupracovať so starostom - to už pochopili aj moji kolegovia poslanci a

aj poslanci v minulom volebnom období, kedy odstúpili štyria z piatich

poslancov kvôli tomu, že sa nedá spolupracovať so starostom. Starosta

nerešpektuje zastupiteľstvo, nedodržiava termíny a neplní si úlohy v uznesení.

Zoberme si uznesenie z minulej schôdze, inventarizácia nesplnená. Tento bod

sa tu presúva už osem rokov. Starosta nevie za osem rokov urobiť

inventarizáciu majetku a to už je ako obohratá platňa dookola, stále sa to

presúva. Ďalšia vec je ten plot, ktorý má dokončiť firma pána Halachana. Toto

sa tu už točí tri a pol roka, stále sa to presúva a stále to nie je splnené. Pre

mňa to už nemá význam tu chodiť a stále dookola počúvať tie isté témy, ktoré

sa nesplnia a stále sa presúvajú.

Starosta by si mal sadnúť pred schôdzou aspoň dva týždne, zobrať si zápisnicu

z minulej schôdze, uznesenia a čo ja mám splniť. A nie, prísť na schôdzu a toto

som nespravil, lebo sa nedalo a toto musíme presunúť.

Snažil som sa spolupracovať ale bohužiaľ nedá sa. Preto som sa rozhodol

odstúpiť z funkcie poslanca priamo do zápisnice. Je mi to ľúto, ale mal som

predstavu o svojej práci celkom inú. Ďalej už nemôžem takto vykonávať

funkciu poslanca. Ešte som si dneska myslel, že možno sa niečo zmení.

Nezmenilo sa nič, stále to isté. Znova sa to opakuje dookola. Spolupráca

nefunguje a starosta má zastupiteľstvo len na to aby schválil rozpočet a zmeny

rozpočtu. O všetkom si aj tak rozhodne sám, čo urobí, ako urobí a potom

zastupiteľstvu oznámi, že tak urobil, že tak sa rozhodol. To sú hlavné dôvody

prečo sa vzdávam funkcie poslanca obecného zastupiteľstva a na záver

ďakujem ostatným poslancom kolegom za spoluprácu”

Mgr. Ján Jakubov - poďakoval pánovi poslancovi Ľ. Jurečkoví a vyjadril sa, že nechce rozhýbať

vášne. Dodal, že má výhrady ku každej jednej veci, ale nechce sa vyjadrovať.

- napokon sa k danej situácií vyjadril

- odporučil pánovi Jurečkovi si pozrieť v zákone kompetencie starostu a

poslancov.

- priznal si, že nie všetko je v poriadku ako napr. termíny, zákony, uznesenia.

- ďalej sa ohradil ku kamerovému systému, že je pravda, že prekročil

stanovenú sumu no dodal, že slúži na zabezpečenie obce, ochranu občanov a

majetku obce.

- hovorí, že ani jedna z vecí, ktoré urobil, nie je pre zlo obce.



- k dotácii ku chodníku povedal, že sa stávajú aj horšie veci a sa ohradil tým,

že poslanci vybrali dodávateľa, ktorý nesplnil podmienky.

- poďakoval poslancovi Jurečkovi za všetko, čo spravil pre obec a pevne verí,

že nebude rozširovať zlé reči o ňom.

Viera Pundžáková - sa ešte chcela informovať ohľadom dotácie na kuchyňu v KD.

Mgr. Ján Jakubov - sa vyjadril, že dotácia nebola schválená a podpísaná zo strany ministerstva,

nakoľko jednou z podmienok bolo vytvorenie pracovného miesta a túto

podmienku obec nesplnila.

- na záver poďakoval všetkým prítomným poslancom OZ a hlavnému

kontrolórovi za účasť a zasadnutie tým ukončil.

Zapísal:      Ing. Peter Rybár

Z celého zasadnutia bol so súhlasom prítomných osôb spravený aj zvukový záznam.

Overovatelia:

Ján Mačej

Mgr. Ján Jakubov

Ľubomír Jurečko starosta obce



UZNESENIE Č. 2/2022

OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE TURANY NAD ONDAVOU ZO DŇA 25.5.2022

Obecné zastupiteľstvo v obci Turany nad Ondavou

● schvaľuje:

A.1  Program zasadnutia OZ zo dňa 25.05.2022 a doplnenie bodu č. 7

Hlasovanie poslancov: Počet poslancov/počet prítomných poslancov: 5/5

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0

A.2  Hlasovanie o dočasnom zapisovateľovi k zasadnutiu OZ ku dňu 25.5.2022

ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0

● berie na vedomie:

B.1  Činnosť obce

B.2  Plnenie uznesení  z minulého zasadnutia

B.3  Zhodnotenie akcie “Deň matiek a otcov”

B.4  Pripravované ďalšie akcie pre občanov počas letných prázdnin

● Ukladá

C.1 Vyžiadať a preveriť existenciu inventúrneho zoznamu obecného majetku od účtovníčky,

vyhľadať inventúrne zoznamy v dostupnej obecnej evidencii a vykonať inventarizáciu obecného

majetku.

Termín: trvá Zodp.: starosta obce

C.2 Zaslať opakovanú písomnú výzvu, reklamáciu p. Halachanovi na odstránenie nedostatkov a

dokončenie prác.

Termín: do nasledujúceho zastupiteľstva Zodp.: starosta obce

C.3 Realizácia športových hier a výletov do Košíc a na kúpalisko do Maďarska

Termín: počas letných prázdnin Zodp.: starosta obce

C.4 Zistiť a prehodnotiť cenové ponuky firiem na odvoz odpadu



Termín: do decembra 2022 Zodp.: starosta obce

C.5 Vypísať výberové konanie na funkciu hlavného kontrolóra Obce Turany nad Ondavou

Termín: ihneď po skončení mimoriadnej situácie Zodp.: starosta obce

● zamieta

D.1     výlet - Plavba loďou po Domaši

Podpísané dňa:

Mgr. Ján Jakubov

starosta obce


